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Protokół Nr 12/2019 
 

z obrad  XII Zwyczajnej Sesji Rady Gminy Gręboszów, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2019 r. 

w świetlicy Gminnego Centrum Kultury i Czytelnictwa w Gręboszowie. 

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2019 r. o godz. 10:00. 

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagrania z obrad. 

Link do nagrania: https://bip.malopolska.pl/uggreboszow,a,1706921,relacja-z-xii-sesji-rady-gminy-

greboszow-dnia-30122019-r.html 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych (nieobecny radny Piotr Polanowski) 

1.Katarzyna Czupryna 

2. Edyta Dąbroś 

3. Stanisław Dubiel 

4. Franciszek Dymon 

5. Krzysztof Dymon 

6. Jan Gaweł 

7. Sylwester Gaweł 

8. Krzysztof Kosoń 

9. Stanisław Koziara 

10. Tomasz Koziara 

11. Stanisław Misiaszek 

12. Marek Mosio 

13. Eugeniusz Wójtowicz 

14. Wiesław Wytrwał 

Krzysztof Gil - Wójt Gminy 

Bożena Furgał - Skarbnik Gminy  

Bronisław Błach – Sekretarz Gminy 

Sołtysi i zaproszeni goście - listy obecności dołączone są 

 do protokołu /stanowią załączniki Nr 1, 2 i 3/. 

Ad.1.  

Przewodniczący Rady Marek Mosio witając wszystkich przybyłych otworzył obrady XII Zwyczajnej 

Sesji Rady Gminy VIII kadencji /2018 – 2025/. Poinformował, że sesja jest transmitowana online, 

powitał Internautów. Następnie odczytał klauzulę RODO. Po czym poprosił radnych o zalogowanie 

się do systemu za pomocą, którego przeprowadzane będą głosowania. Stwierdził, że ustawowy skład 

https://bip.malopolska.pl/uggreboszow,a,1706921,relacja-z-xii-sesji-rady-gminy-greboszow-dnia-30122019-r.html
https://bip.malopolska.pl/uggreboszow,a,1706921,relacja-z-xii-sesji-rady-gminy-greboszow-dnia-30122019-r.html
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rady to 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych, jest wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych decyzji. 

Ad.2 

Przewodniczący Rady złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad przez dodanie w pkt 6 ppkt k 

dotyczącego przyjęcia projektu uchwały w sprawie utworzenia na terenie Gminy Gręboszów ośrodka 

wsparcia pod nazwą Klub „Senior+”. Po czym zapytał czy ktoś z radnych ma jeszcze jakieś uwagi, 

czy propozycje do porządku obrad przedstawionego w zawiadomieniu. W związku z brakiem innych 

zamian poddał pod głosowanie porządek obrad Po przeprowadzonym głosowaniu przy użyciu 

imiennego wykazu głosowania radnych, wynik głosowania był następujący: za było 14 radnych, 

przeciw 0, wstrzymujących się 0, nieobecnych 0. 

Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie (14 głosów za) i przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ich prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Wójta. 

5. Interpelacje, zapytania i wnioski  radnych.  

6. Głosowanie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian budżetu Gminy Gręboszów na 2019 rok oraz  zmian w budżecie Gminy Gręboszów na 

2019 rok, 

b) uchwały budżetowej  Gminy Gręboszów  na 2020  rok: 

- odczytanie uchwały Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Krakowie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały budżetowej Gminy Gręboszów na 

rok 2020, 

- opinia Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały budżetowej Gminy 

Gręboszów na 2020 rok, 

- głosowanie nad Uchwałą Budżetową Gminy Gręboszów na 2020 rok, 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gręboszów  na lata  2020-2027: 

- odczytanie uchwały Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Krakowie w sprawie opinii do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gręboszów, 

- opinia Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowe Gminy 

Gręboszów na lata 2020-2027,  
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- głosowanie nad Wieloletnią Prognozą Finansową Gminy Gręboszów na lata 2020-2027, 

d) regulaminu określającego szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do 

wynagrodzenia, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, 

e) określenia średnich cen jednostek paliwa w gminie Gręboszów na rok szkolny 2019/2020, 

f) przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Gręboszów na lata 

2020-2026”, 

g) przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Gminy Gręboszów na lata 2020-2025”, 

h) przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Gręboszów na 2020 rok”. 

i) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Gręboszów na 2020 rok, 

j)    zatwierdzenia planu pracy Komisji Stałych Rady Gminy Gręboszów na 2020 rok. 

k) utworzenia na terenie Gminy Gręboszów ośrodka wsparcia pod nazwą Klub „Senior+”. 

7. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski  i zapytania radnych. 

8. Sprawy bieżące, dyskusja , wolne wnioski. 

9. Zakończenie obrad.
 
 

Rada Gminy przystąpiła do realizacji porządku obrad XII sesji. 

Ad.3. 

Prowadzący obrady zapytał czy radni zgłaszają uwagi do protokołu z XI Sesji Rady Gminy.  

W związku z brakiem uwag protokół został przyjęty. 

Ad.4. 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Sprawozdanie stanowi 

załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

Ad.5. 

Punkt ten to interpelacje, wnioski i zapytania radnych. Radni nie zgłosili interpelacji, wniosków 

i zapytań. 

Ad.6. 

a). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 

Gręboszów na 2019 rok oraz zmian w budżecie Gminy Gręboszów na 2019 rok. Bożena Furgał- 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Nie 

podjęto dyskusji w sprawie projektu uchwały. 
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Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/103/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu). 

b). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy 

Gręboszów na 2020 rok. Skarbnik Gminy Bożena Furgał odczytała uchwałę Składu Orzekającego 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie w sprawie zaopiniowania projektu 

Uchwały Budżetowej Gminy Gręboszów na rok 2020 a następnie omówiła Uchwałę Budżetową 

Gminy Gręboszów na 2020 rok. Pełne wystąpienie Skarbnik Gminy zostało zarejestrowane 

w nagraniu z obrad Sesji. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Nie podjęto dyskusji 

w sprawie projektu uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/104/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu). 

c). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Gręboszów na lata 2020-2027. 

Skarbnik Gminy Bożena Furgał odczytała uchwałę Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Krakowie w sprawie opinii do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Gręboszów na lata 2020-2027 i omówiła przedstawiony projekt uchwały. Pełne 

wystąpienie Skarbnik Gminy w tej sprawie zostało zarejestrowane w nagraniu z obrad Sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Nie podjęto dyskusji w sprawie projektu uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i  Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna.   
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/105/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu). 

d). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie regulaminu określającego 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków do wynagrodzenia, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 

zastępstw. Zdzisław Kogut – Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały. Prowadzący obrady 

otworzył dyskusję. Nie podjęto dyskusji w sprawie projektu uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i  Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/106/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu). 

e). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie określenia średnich cen 

jednostek paliwa w gminie Gręboszów na rok szkolny 2019/2020. Zdzisław Kogut – Sekretarz 

Gminy omówił projekt uchwały. Prowadzący obrady otworzył dyskusję. Nie podjęto dyskusji  

w sprawie projektu uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/107/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu). 

f). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Gręboszów na lata 2020-2026”. Elżbieta Ciochoń – 

kierownik GOPS omówiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Nie 

podjęto dyskusji w sprawie projektu uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 
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Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i  Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna.   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/108/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu). 

g). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla 

Gminy Gręboszów na lata 2020-2025”. Elżbieta Ciochoń – kierownik GOPS omówiła projekt 

uchwały. Prowadzący obrady otworzył dyskusję. Nie podjęto dyskusji w sprawie projektu uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/109/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu). 

h). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii Gminy Gręboszów na 2020 rok”. Bożena Landowska – Pełnomocnik Wójta ds. 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  Alkoholowych i Narkomanii omówiła projekt uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Nie podjęto dyskusji w sprawie projektu uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/110/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu). 

i). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 
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Gminy Gręboszów na 2020 rok. Zdzisław Kogut – Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Nie podjęto dyskusji w sprawie projektu uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/112/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu). 

j). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Stałych Rady Gminy Gręboszów na 2020 rok. Zdzisław Kogut – Sekretarz Gminy omówił 

projekt uchwały. Prowadzący obrady otworzył dyskusję. Nie podjęto dyskusji w sprawie projektu 

uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/113/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu). 

k). 

Przewodniczący Rady poddał pod obrady projekt uchwały w sprawie utworzenia na terenie Gminy 

Gręboszów ośrodka wsparcia pod nazwą Klub „Senior+”. Elżbieta Ciochoń – kierownik GOPS 

omówiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Nie podjęto dyskusji  

w sprawie projektu uchwały. 

Przedstawiono opinie Komisji Stałych Rady Gminy w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Rewizyjna: pozytywna. 

Komisja Spraw Rolnictwa. Rozwoju Gospodarczego, Finansów i  Ochrony Środowiska: pozytywna. 

Komisja Spraw Publicznych, Komunalnych, Oświaty i Pomocy Społecznej: pozytywna. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Uchwała Nr XII/114/2019 została 

podjęta. Imienny wykaz głosowania dotyczący przyjęcia uchwały stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. (Uchwała stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego protokołu). 
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Ad.7. 

W związku z brakiem interpelacji, wniosków i zapytań radnych Wójt nie udzielał odpowiedzi. 

Ad.8. 

Jako pierwsza w dyskusji głos zabrała Bożena Bułat – sołtys wsi Wola Żelichowska, zwróciła 

uwagę, że w pkt 6 „i” przyjęty został plan pracy rady gminy. Sołtysi chcieliby wiedzieć co znajduje 

się w tym planie. Mimo tego, że uchwały się wyświetlają trudno jest z tego miejsca, gdzie siedzą 

sołtysi odczytać to. W związku z tym zwróciła się z prośbą, aby poświęcić trochę więcej czasu  

i odczytać ten plan. Następnie złożyła wszystkim obecnym na sali życzenia noworoczne, zdrowia, 

pomyślności, realizacji zamierzonych planów, dobrej współpracy i wszystkiego co najlepsze w 2020 

roku. 

Przewodniczący Rady odnosząc się do tej wypowiedzi wyjaśnił, że od poprzedniej sesji został 

przyjęty taki sposób jej prowadzenia, by uchwały nie były odczytywane, gdyż podczas obrad są 

wyświetlane, a po jej zakończeniu można się z nimi zapoznać na stronie Internetowej Urzędu 

Gminy. Sołtysi nie biorą udziału w procedowaniu projektów uchwał. Projekty uchwał otrzymują 

radni, którzy je procedują, szczegółowo są omawiane na posiedzeniach komisji, dlatego nie będą 

odczytywane tak jak to było do tej pory. 

Bożena Bułat powiedziała, że w związku z tym zwraca się z prośbą, aby projekty uchwał przez 

dłuższy czas były wyświetlane, tak by była możliwość ich przeczytania, bo inaczej nie widzi 

zasadności przychodzenia na sesję skoro z uchwałami może zapoznać się dopiero po jej 

zakończeniu. Są też osoby, które nie mają Internetu i nie mają możliwości zapoznania się 

z uchwałami. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że osoby, które nie mają Internetu będą mogły zapoznać się 

z projektami uchwał w biurze Rady Gminy. Jeszcze raz apelował do radnych, aby korzystali  

z programu e-sesja, który jest bardzo wygodny jeśli chodzi o przeglądanie uchwał i korzystanie 

a niego nie tylko zmniejszy koszty, ale też zaoszczędzi cenny czas pracowników urzędu gminy.  

Na stronie Internetowej www.greboszow.esesja.pl przed posiedzeniami komisji i sesji można 

zapoznać się z projektami uchwał, które cały czas na tej stronie są dostępne. 

Ryszard Smoła – sołtys wsi Borusowa pytał na jakim etapie jest planowanie jest obwodnicy 

Borusowej? 

Wójt Gminy odpowiedział, że zadanie jeśli chodzi budowę obwodnicy Hubenic, Kozłowa 

i Borusowej zostało podzielone na dwa etapy. Jeśli chodzi o budowę obwodnicy Borusowej to 

aktualnie trwa projektowanie, zatwierdzony jest projekt na wykonanie prób biologicznych, trwają 

uzgodnienia z Wodami Polskimi, gdyż są pewne komplikacje, które jednak są do rozwiązania. 

Wszystko idzie zgodnie z planem. 

http://www.greboszow.esesja.pl/
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Następnie Wójt Gminy powiedział, że został przyjęty budżet na 2020 rok w związku z tym będą się 

rodzić różne pomysły jeśli chodzi o realizację inwestycji, dlatego zwrócił się z prośbą do radnych 

i sołtysów, by inwestycje, które będą planowane w poszczególnych miejscowościach były 

przemyślane. Chodzi tutaj szczególnie o zadania związane z melioracją czyli odmulanie rowów 

a także naprawę dróg dojazdowych do gruntów rolnych i dróg gminnych oraz prace wykonywane 

przez równiarkę. Jeśli takie prace będą planowane to należy wcześniej pomyśleć o tym, czy jest 

możliwa ich realizacja. Chodzi tutaj o wycinkę drzew i krzewów rosnących przy kanałach, rowach 

czy drogach, bo wiadome jest, że koparka nie będzie mogła kopać rowu jeśli będą rosły tam drzewa 

czy krzewy, dotyczy to też remontu dróg. Nie wszystkie sprawy są do załatwienia przez 

pracowników urzędu gminy, gdyż nie mają kompetencji, aby ingerować w czyjąś własność, w czyjeś 

drzewa. Najlepiej, aby to właśnie radni czy sołtysi tych miejscowości, gdzie będą realizowane te 

zadania rozmawiali z właścicielami drzew, by przed rozpoczęciem prac zostały wycięte. Prosił, aby 

mieć to na uwadze, teraz kiedy jest jeszcze na to czas.  

Radny Franciszek Dymon stwierdził, że jesteśmy za tym, aby pogłębiać rowy, ale wypadało aby na 

tych rowach w odległościach 0,5 km czy 1 km zrobić zapory, by woda była jak najdłużej na naszym 

terenie, by zatrzymała się dłużej i zasilała pola w okresie suszy. Jeśli woda zniknie z rowów to nie 

będzie zasilenie podskórnego pól, co wiąże się z kolei z niższymi plonami. Na naszym terenie jest 

większość rolników, którzy z upraw czerpią swoje dochody. 

Wójt Gminy odnosząc się do tej wypowiedzi powiedział, że jest to  jak najbardziej słuszny wniosek 

Jest to problematyka, która dotyczyć będzie przyszłości. Wyjaśnił, że dawno już zwrócił się 

z pismem do Wód Polskich, o to, aby kanały, które są w ich władaniu nie tylko przebudować 

i odmulić, by w sytuacji powodziowej woda schodziła na bieżąco i nie tworzyła rozlewisk, które 

niszczą uprawy i powodują straty, ale by przy realizacji tych zadań zaprojektować takie urządzenia 

jak zapory, aby w sposób mechaniczny czy manualny można było sterować tą wodą. To jednak nie 

wystarczy, gdyż są małe dopływy tych kanałów, które również muszą być zabezpieczone. Pojawia 

się tutaj drugi problem, który dotyczy tego, że pracownicy urzędu gminy, czy rolnicy nie będą 

w stanie prawidłowo regulować czy zarządzać tymi urządzeniami, gdyż będzie to ogromna siatka 

tych urządzeń. Potrzebna jest do tego sprawnie działająca spółka wodna.  

Miejmy nadzieję, że w wyniku prac, które się toczą w stosunku do istniejącej spółki wodnej, 

powstanie nowa, prężnie działająca spółka. Zadania o których mówił radny, nie są jednak możliwe 

do zrealizowania w ciągu jednego roku, gdyż na rekonstrukcję wszystkich urządzeń melioracyjnych 

na terenie gminy potrzeba kilku lat. Musi jednak zacząć działać, tak jak wcześniej wspomniał 

istniejąca, funkcjonująca spółka wodna. 
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Radny Jan Gaweł w imieniu własnym i w imieniu jednostki OSP Hubenice-Kozłów dziękował 

Wójtowi Gminy, posłowi Wiesławowi Krajewskiemu za poczynione starania o zakup samochodu 

strażackiego do tej jednostki a radzie gminy za uchwalenie dofinansowania na zakup tego 

samochodu. Jeśli zaś chodzi o inwestycje wokółrolnicze to starajmy się je robić skutecznie i bardziej 

dynamicznie. Podnieśliśmy stawki podatku w związku z tym musi to zostać uwidocznione  

w prowadzonych inwestycjach na rzecz rolników. Po raz kolejny wnioskował o odnowienie 300 m 

rowu granicznego między Kozłowem a Hubenicami. 

Następnie radny powiatowy Sebastian Kądzielawa odpowiedział na wnioski radnych i sołtysów 

złożone na wcześniejszych sesjach  do Zarządu Dróg Powiatowych, i tak: 

- tablica przy wyjeździe z Zapasternicza zostanie przełożona w inne miejsce, należy wskazać to 

miejsce. Nie ma tutaj żadnych przeszkód, 

- drzewa na Miłocinie rosnące w pasie drogowym zostaną usunięte, 

- znak z nazwą miejscowości „Wola Gręboszowska” w I kwartale zostanie zamontowany, 

- bariery ochronne do Ujścia Jezuickiego zostały zakupione i w najbliższym czasie zostaną 

zamontowane, 

- Zarząd Dróg przychyla się do zakupu barierek ochronnych przy stawie w Hubenicach, 

- droga „na las” kwalifikuje się do pozyskania dofinansowania w ramach szkód powodziowych, 

które wystąpiły w maju. Jeśli uda się pozyskać to dofinansowanie to droga ta zostanie 

wyremontowana na odcinku 1,5 km, 

- znaki drogowe na drodze obok firmy „Sękpol” zostaną zamontowane. 

Radny powiatowy złożył wszystkim obecnym na sali, jak również mieszkańcom gminy życzenia 

noworoczne i gratulował udanego mijającego roku, który dla gminy Gręboszów był bardzo udany. 

Jan Kozieja – sołtys wsi Zapasternicze poruszył temat drzew, które zostały wystawione do przetargu. 

Jest jednak problem, gdyż komisja, która była z powiatu nie wyraziła zgody na wycinkę 5 jesionów 

rosnących przy tej drodze. Ma być tam remontowana droga, natomiast w przypadku kopania rowu 

drzewa te będą blokować prace. 

Mieczysław Mamulski odnosząc się do tej wypowiedzi wyjaśnił, że gmina nie występowała 

o pozwolenie na wycinkę tych 5 jesionów, które pozostały. Wystąpimy o ich wycinkę, jeśli będzie 

projekt dotyczący przebudowy tej drogi. 

Wójt Gminy zabierając głos w omawianej sprawie wyjaśnił, że jeśli chodzi o wycinkę drzew 

wszystko będzie robione w granicach rozsądku i logiki. Są pewne uzgodnienia ekologiczne. Nie 

jesteśmy przecież rzeźnikami drzew. Nie da się też wszystkich drzew powycinać, dlatego te możliwe 

do usunięcia będą usuwane, a w kolejnym etapie, jeśli będzie przygotowana inwestycja zostaną 

usunięte pozostałe. 
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Komisja przychodzi i ocenia stan drzew. Chodzi o to, aby nie wycinać całkiem zdrowych drzew, 

które nikomu nie przeszkadzają. Przyrodę trzeba szanować. Remont rowu w tym miejscu też może 

poczekać. 

Pełne wystąpienia zabierających głos w dyskusji zostały zarejestrowane w nagraniu z obrad sesji. 

Ad.8. 

Przewodniczący Rady Gminy dziękował wszystkim obecnym na sali za pracę w ciągu całego 

minionego roku, gdyż wiele udało się osiągnąć. Życzył wszystkiego dobrego w Nowym 2020 Roku.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad zamknął XII Zwyczajną Sesję Rady Gminy Gręboszów. 

Sesja zakończyła się o godz. 11:37. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółowała:       Obradom przewodniczył: 

Bożena Landowska       Marek Mosio 


